

The Ceramic Dancers break new ground Die Ceramic Dancers gehen neue Wege

Petra Winzer

Ceramic Dancers President from Höhr-Grenzhausen

Other clubs must have the same problem. The club needs fresh blood, but there is little response to all the advertising for a new Mainstream class.

We have struggled each year again to find students for a class. I expect it is not just our region, the beautiful Westerwald, that finds it hard to awaken others' interest for Square Dance.

Through the year we regularly publish varied reports in local papers and take the opportunity of advertising a beginner's class. But even experimenting with public appearances or evening classes has mostly been unsuccessful.

I don't know how often I've heard that lots of people like dancing, but Square Dance: "I don't know, I'll think about it, don't really know it...and then everything in English... and Countryand then on Mondays too?"

That's when I had the idea of organising a Day of Dance (experiencing dancing). I presented my ideas to our board and our club caller Jack Kirchgatter. Everyone was enthusiastic, our members too, so we set to the planning.

So on 21st October 2017 we, the Ceramic Dancers from Höhr-Grenzhausen, will be staging this event. There will be four 30-minute workshops on Square

Bestimmt geht es dem einen oder anderen Club genauso. Der Club braucht unbedingt Zuwachs, doch alle Werbung für eine neue MS Class findet wenig Anklang.

So kämpfen auch wir jedes Jahr aufs Neue, um Interessenten für eine Class zu gewinnen. Ich denke es ist nicht nur in unserer Region, dem schönen Westerwald, sehr schwierig Menschen für Square Dance zu interessieren.

Wir sind regelmäßig über das ganze Jahr verteilt, mit abwechslungsreichen Berichten in den verschiedenen Zeitungen und machen dabei auch immer Werbung für einen Anfängerkurs. Auch der Versuch mit öffentlichen Auftritten oder über die VHS neue, starke Classes zu bekommen, blieb meist erfolglos.

Immer wieder hörte ich, dass zwar viele gerne Tanzen, aber Square Dance: "Ich weiß nicht, überleg ich mir, kenn ich ja nicht.und alles Englischund Countryund dann auch noch montags?"

So kam mir der Gedanke einen Tanztage (Tanzen erleben) zu veranstalten. Meinem Vorstand und unserem Clubcaller Jack Kirchgatter, präsentierte ich mein Konzept. Mit der Zustimmung aller, auch unserer Mitglieder, konnten wir mit der Planung beginnen.

Dance, Line Dance, Latin and Disco Fox. In between the workshops we will be offering open dancing. Among the attractions will be a children's square, and a demonstration by the tournament Latin couple Katharina Adams and Torben Winzer of the Niederelbert Ballroom Dancing Club.

Somit veranstalten wir, die Ceramic Dancers aus Höhr-Grenzhausen nun am 21.10.2017 dieses Tanz- Event. Es wird vier Workshops a' 30 Minuten geben in den Bereichen: Square Dance, Line Dance, Latein und Disco Fox.



Of course we will display the contact details of local ballroom or line dance clubs as not everyone will be interested in just Square Dance.

Our aim is simply to introduce people who enjoy dancing to Square Dance. Anyone who likes moving to music can try out different dance types in the various workshops. Of course, we hope that a people will show up in droves. It'd

Zwischen den Workshops bieten wir freies Tanzen an. Wir freuen uns auf die Vorführung eines Kinder-Squares. Ein besonderes Highlight wird ein Turniertanz des Lateinpaares Katharina Adams und Torben Winzer von der Tanzsportabteilung Niederelbert, sein.

Natürlich legen wir auch Adressen von umliegenden Tanzabteilungen oder Line Dance Clubs aus, denn nicht jeder wird

be particularly gratifying if we can make people enthusiastic about Square Dance.

That is why we chose this particular date, just two days before a Square Dance "Taster" of eight evenings starts. The last time we tried this approach with a "taster" course followed by an official class to learn the remaining calls worked well. In this way everyone that is interested in taking the class will have a chance of discovering the basics of dancing in a Square and then deciding if they want to continue after the eight sessions.

We are doing a lot of advertising for both the Day of Dance and for the "taster" course. We can be seen in the press, on posters and at public events with an information booth.

We really hope that our idea will catch on and we will gain a large number of new Square Dancers for our wonderful sport. It would interest us, the board, to hear how other clubs manage to persuade new and young people to join them.

sich nur für Square Dance interessieren. Ziel ist es, einfach Menschen die gerne tanzen auf diesem Weg mal Square Dance näher zu bringen. Jemand der Interesse und Spaß an der Bewegung zur Musik hat, kann sich nun bei den verschiedenen Workshops ausprobieren. Natürlich hoffen wir, dass recht viele Gäste kommen werden. Und besonders schön wäre es, wenn wir mit Square Dance die Leute begeistern können.

Darum haben wir das Datum so gewählt, dass zwei Tage später ein Square Dance Schnupperkurs mit acht Abenden beginnt. Bei der letzten Class mit diesem System, zuerst einen Schnupperkurs anzubieten und danach die Class mit den restlichen Figuren zu machen, haben wir gute Erfahrungen gesammelt. Somit haben alle interessierten Kurs-Teilnehmer die Chance, den Tanz im Quadrat richtig kennen zu lernen und sich nach den acht Tanzeinheiten zu entscheiden, die Class zu beenden, oder auch nicht.